
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/2021
ze zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 27 sierpnia 2021 r.

Początek sesji godz. 9.00
Zakończenie sesji godz. 10.55   

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 13
Radni nieobecni -   2
Radni nieobecni - Joanna Karabinowska

  Andrzej Krzykowski
    

Adn. pkt 1. Otwarcia  XXXI  zwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz Kasprzak, stwierdzając na podstawie listy
obecności quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitał Burmistrza,
Sekretarza, radnych oraz sołtysów i widzów przed monitorami.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXIX i XXX sesji Rady Miejskiej.  
3. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami oraz działań

podejmowanych w kierunku aktywizacji inwestycyjnej na terenie „Obszaru
Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

4. Informacja o stanie:
- bezpieczeństwa publicznego - Posterunek Policji,
- ochrony przeciwpożarowej - jednostki Ochotniczej Straży    Pożarnej.

5. Sprawozdanie  z  działalności  Przedsiębiorstwa  Gospodarki  Komunalnej
Sp. z o. o. w Miłomłynie za 2020 r. i pierwszą połowę 2021 r.

6. Informacja z wykonania budżetu Gminy Miłomłyn za I półrocze 2021 roku.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości (lokalu mieszkalnego

nr 3 w budynku nr 18 przy ul. Twardej w Miłomłynie).
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  (nieruchomości

gruntowej – dz. nr 100/2 w obrębie Liwa).
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa

w Gminie Miłomłyn w roku szkolnym 2021/2022.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn

na 2021 r.
11. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zakończenie obrad sesji. 

W tym czasie na sesję Rady przybyła radna Joanna Karabinowska.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  wystąpił  z  wnioskiem
formalnym o rozszerzenie porządku obrad o punkt nr 10 pt.  „Podjęcie uchwały
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na
lata 2021-2035”.

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie.

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 3 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  stwierdził  że  wniosek
został  przyjęty.  W związku z  tym dotychczasowe punkty  10,  11,  12,  13  przyjmują
numerację  11, 12, 13, 14.  

W tym czasie na sesję Rady przybył radny Andrzej Krzykowski.

Adn. pkt 2. Przyjęcie protokołu z XXIX i XXX sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  radni
otrzymali  projekty  protokołów drogą elektroniczną,  w związku z  tym mogli  się
zapoznać  z  ich  treścią  przed  sesją.  Następnie  zapytał  radnych,  czy  uważają,
że głosowanie nad każdym z protokołów należy przeprowadzić oddzielnie.

W  związku  z  brakiem  głosów  za  przeprowadzeniem  oddzielnego
głosowania nad przyjęciem protokołów, Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
że zostanie przeprowadzone jednocześnie głosowanie nad dwoma protokołami.

Radni nie zgłosili uwag do protokołów.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie
imienne wniosek o przyjęcie protokołu z XXIX i XXX sesji Rady.  

„Za” przyjęciem protokołów głosowało 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało
się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 27 sierpnia 2021 r.
wg załącznika Nr 4 do protokołu
Nr  XXXI/2021  z  sesji  Rady  Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokoły zostały przyjęte.
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Adn. pkt 3. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami oraz
działań podejmowanych w kierunku aktywizacji inwestycyjnej na terenie „Obszaru
Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  przedstawił  informację
o działalności w okresie między sesjami oraz działań podejmowanych w kierunku
aktywizacji inwestycyjnej na terenie „Obszaru Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

   
Informacja wg załącznika
Nr 5 do protokołu Nr XXXI/2021
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Adn. pkt 4. Informacja o stanie:
- bezpieczeństwa publicznego - Posterunek Policji,
- ochrony przeciwpożarowej - jednostki Ochotniczej Straży   Pożarnej.

Informację  o  stanie  bezpieczeństwa  publicznego  –  Posterunek  Policji
przedstawił Kierownik Posterunku Policji w Miłomłynie, Pan Daniel Kaczorowski.
Ponadto podziękował Burmistrzowi i radnym za wsparcie finansowe przy zakupie
radiowozu na potrzeby Posterunku Policji w Miłomłynie.

Informacja wg załącznika
Nr 6 do protokołu Nr XXXI/2021
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Informację  o  stanie  ochrony  przeciwpożarowej  -  jednostki  Ochotniczej
Straży  Pożarnej  przedstawił  w  zastępstwie  za  Komendanta  Gminnego  OSP
Sekretarz Miasta i Gminy Ryszard Portka.

Informacja wg załącznika
Nr 7 do protokołu Nr XXXI/2021
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Adn. pkt 5. Sprawozdanie  z  działalności  Przedsiębiorstwa  Gospodarki
Komunalnej  Sp. z o. o. w Miłomłynie za 2020 r. 

Sprawozdanie  Zarządu  z  działalności  Przedsiębiorstwa  Gospodarki
Komunalnej  Sp. z o. o. w Miłomłynie za 2020 r. przedstawił Prezes Zarządu PGK.
Pan Cezary Pec.

Sprawozdanie z działalności
PGK Sp. z o. o. wg załącznika
Nr 8 do protokołu Nr XXXI/2021 

3



z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Ponadto  Prezes  Zarządu  PGK.  Pan  Cezary  Pec  poinformował,  że
w sprawozdaniu Zarządu było też omówione sprawozdanie finansowe. Przytoczył
podstawowe  liczby  z  bilansu.  Bilans  na  koniec  2020  r.  zamyka  się  po  stronie
aktywów i pasywów kwotą 609.056,99 zł. Jeśli chodzi o rachunek zysków i strat to
zysk netto za rok 2020 wyniósł 602,45 zł. Przychody netto ze sprzedaży wyniosły
1.384.683  zł,  koszty  działalności  operacyjnej  1.418.947  zł,  co  dało  na  działalności
podstawowej stratę ze sprzedaży 34.263,81 zł.  Natomiast jeśli chodzi o pozostałe
przychody operacyjne to kwota 34.310 zł, koszty operacyjne pozostałe 940 zł. Strata
z  działalności  operacyjnej  z  uwzględnieniem  przychodów  ze  sprzedaży
i pozostałych przychodów operacyjnych oraz kosztów działalności operacyjnej plus
stałych kosztów operacyjnych  zmniejszyła się do  893,32 zł.  Następne pozycje to
przychody finansowe w kwocie 1.495,77 zł. Są to odsetki od niesolidnych płatników.
Kosztów finansowych, jak w ubiegłym roku PGK nie poniosło i w związku z tym
w podsumowaniu wszystkich pozycji, zysk netto wyszedł 602,45 zł. Przy obrotach
rzędu 1.400.000 zł zysk 602 zł, nie jest powalający, ale dobrze, że jest to plus, a nie
minus. Można przeznaczyć go na pokrycie straty z poprzedniego roku, czyli z roku
2018.

Radny Szymon Andruszkiewicz zwrócił uwagę, że Prezes PGK odniósł się do
roku 2018 i 2020, nie wspomniał o roku 2019, tak jakby spółka nie istniała.

Prezes PGK, Pan Cezary Pec poinformował, że sprawozdanie dotyczy roku
2020. Odnosił się do roku 2019, że przychody dowozu dzieci były mniejsze o 30 %.
Poinformował,  że  rachunek  zysków  i  strat,  czy  bilans  jest  sporządzany
w  porównaniu  do  roku  poprzedniego.  Przychody  netto  w  2020  r.  wyniosły
1.384.683,35  zł.  Natomiast  w  roku  2019  były  minimalnie  mniejsze  i  wyniosły
1.346.020,05 zł. Jeśli chodzi o przychody, to nie były większe, a wprost przeciwnie.
Na niektórych działalnościach były  mniejsze.  Jeżeli  chodzi  o  koszty  działalności
operacyjnej za 2020 rok to było 1.418.947,16 zł, natomiast w 2019 r. były wyższe bo
wynosiły  1.462.244  zł.  Rok  2019  PGK  skończyło  stratą  w  kwocie  111.353,  57  zł.
W związku z tym porównując rok 2019 do 2020 jest poprawa, bo nie ma straty
111 tys. zł tylko zysk 602 zł.

Radny Szymon Andruszkiewicz zapytał,  czy oddana oczyszczalnia ścieków
w Miłomłynie jest już w pełni wykończona, czy też będą prowadzone jeszcze prace
modernizacyjne. Ponadto zapytał, czy podmioty działające na terenie gminy mogą
korzystać z punktu zrzutu ścieków.

Prezes PGK, Pan Cezary Pec poinformował, że jeśli chodzi o modernizację
oczyszczalni  ścieków,  to  zależałoby  od  pozyskania  pieniędzy.  Jest  jeszcze
planowana budowa wiaty na składowanie osadu nadmiernego. Gmina wystąpiła
z wnioskiem o środki zewnętrzne, ale nie wiadomo, czy je uzyska. Od tego jest
uzależniona  dalsza  rozbudowa  oczyszczalni  ścieków.  Udzielając  odpowiedzi  na
pytanie  radnego,  czy  podmioty  mogą  korzystać  z  punktu  zrzutu  ścieków
oczyszczalni Prezes PGK poinformował, że tak. Stacja zlewna w chwili obecnej jest
w  trakcie  rozruchu  technologicznego.  PGK  zaczyna  już  wozić  ścieki  na
oczyszczalnię  swoim  transportem.  Od  1  września  br.  PGK  planuje  udostępnić
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punkt  zrzutu  ścieków  również  dla  innych  podmiotów,  chodzi  mu  o  podmiot
EKO-LIS z Liwy. Obecna technologia nie pozwala na przyjmowanie dowolnej ilości
ścieków  dowożonych.  Maksymalna  ilość  ścieków  dowożonych  w  stosunku  do
ścieków dopływających może być 20%. Jest to związane z tym, że ścieki dowożone
mają o wiele większy ładunek zanieczyszczeń, a oczyszczalnia w Miłomłynie jest to
oczyszczalnia  mechaniczno-biologiczna.  Jeżeli  PGK pozwoliłoby  na
niekontrolowany  dopływ  ścieków  zagniłych,  które  mają  wyższy  stopień
zanieczyszczenia,  to  mogłoby  dojść  do  utraty  zdolności  oczyszczalni  do
oczyszczalnia.  W  związku  z  tym  należy  to  kontrolować,  dlatego  PGK  również
będzie starać się dowozić ścieki własnym transportem.

Radny Szymon Andruszkiewicz zapytał Prezesa Zarządu PGK, jak Spółka ma
zamiar rozdzielić dostępność do tego punktu zrzutu między Spółkę, a podmiot
z Liwy.

Udzielając odpowiedzi radnemu Prezes PGK, Pan Cezary Pec poinformował,
że skoro dopływ ścieków jest w wysokości ok. 300 m³ na dobę, to punkt zrzutu
może  przyjąć  60  m³  na  dobę,  czyli  6  beczkowozów. Dziennie  nie  ma  tylu
beczkowozów. Oprócz tego na oczyszczalni są trzy zbiorniki retencyjne po 30 m³,
czyli  90  m³  punkt  może  przyjąć  jednorazowo,  z  tym  że,  to  potem  musi  być
sukcesywnie opróżniane. 

Radny Szymon Andruszkiewicz -  w związku z tym, że jest już oddana do
użytku oczyszczalnia ścieków i nie będzie dalszej modernizacji zapytał Burmistrza,
kiedy  można  spodziewać  się  pierwszych  wniosków  na  rozbudowę  kanalizacji
w Miłomłynie.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  gmina
złożyła wniosek do Programu „Polski Ład” na 10 mln zł. 

Radny  Marek  Grzęda  zapytał,  czy  uruchomienie  zlewni  na  oczyszczalni
wpłynie pozytywnie na koszt dowożonych ścieków.

Prezes  PGK,  Pan  Cezary  Pec  zapytał  radnego,  co  rozumie  pod  słowem
pozytywnie.

Radny Marek Grzęda poinformował, że chodzi mu o to, czy będzie obniżona
cena.

Prezes PGK, Pan Cezary Pec poinformował, że nie powinno się spodziewać
znacznego  obniżenia  ceny  dlatego,  iż  posiada  informację  na  temat  energii
elektrycznej, za którą trzeba będzie płacić w przyszłym roku. Energia elektryczna
wzrośnie o 46 % za 1kW. Ponadto uruchomienie drugiego ciągu technologicznego
spowodowało większe zużycie energii o 30%, a PGK ma ustawione ceny sztywno
na 3 lata. Chcąc zmienić ceny trzeba byłoby znowu przeprowadzić całą procedurę
z instytucją „Wody Polskie”, która jest  regulatorem, a jak wynika z doświadczenia
ta  procedura  trwa  rok.  Nawet  gdyby  w  tej  chwili  PGK  złożyło  ten  wniosek,
to skutek byłby taki, że może za rok miałoby zmienioną cenę. Skoro więc PGK nie
może podwyższyć ceny wody i ścieków, oprócz tego co pozwala instytucja „Wody
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Polskie”, to musi szukać pokrycia dodatkowych kosztów na innej działalności, m.
in. na dowozie ścieków.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  przypomniał,  że  kiedyś
była rozmowa o dokumentacjach, które miały być przygotowane, m. in. na Iląg.
Zapytał, czy tut. urząd dysponuje już jakąś dokumentacją na budowę kanalizacji
i  jakie  inwestycje  są  planowane.  Następnie  przypomniał,  że  instytucja  „Wody
Polskie”  jakiś  czas  temu  uchyliła  regulamin  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę
i  odprowadzania  ścieków. W związku z  tym zapytał,  czy  jest  przygotowany już
nowy regulamin i czy Rada będzie mogła go uchwalić.

Prezes  PGK,  Pan  Cezary  Pec  udzielając  odpowiedzi  na  pytanie
Przewodniczącego Rady Miejskiej poinformował, że regulamin jest na ukończeniu,
będzie  wysłany  do „Wód Polskich”.  Z  chwilą  zaakceptowania  regulaminu przez
„Wody Polskie” zostanie on przedstawiony radnym do zatwierdzenia. Natomiast
jeśli  chodzi  o  inwestycje,  to  projektów  jest  dużo,  tylko  kwestia  ich  realizacji.
Niektóre były dawno opracowane i wymagały aktualizacji. Są m. in. opracowane
projekty  na  modernizację  przepompowni  w  Miłomłynie,  na  modernizację
przepompowni w Wińcu. Jest też opracowana dokumentacja na ulice Miłomłyna
znajdujące  się  w  części  uzdrowiskowej.  Zwrócił  się  do  Burmistrza  z  prośbą
o podanie tych ulic, gdyż on nie pamięta.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  gmina
złożyła  dwa  wnioski  kompleksowe  do  programu  „Polski  Ład”  na  drogi  oraz
budowę sieci kanalizacyjnej m. in. na ulicy Sportowej, Kwiatów Polnych i Wichrowe
Wzgórza  oraz  wodociągowej  do  Iląga  i  Glim.  Jest  szansa  uzyskania
dofinansowania w wysokości  95 %.  Jest opracowana również dokumentacja na
budowę  wodociągu  do  Ostrowia  Wielkiego.  Wniosek  o  dofinansowanie  tej
inwestycji  nie  został  jeszcze  złożony.  Następny  nabór  wniosków  będzie
prawdopodobnie  w  październiku  br.  Razem  gmina  złożyła  wnioski  na
dofinansowanie inwestycji  na kwotę 15 mln zł,  w tym drogi  na 5  mln zł,  m. in.
ul. Kolejowa w Miłomłynie, do Skarpy, Rogowa i Wielimowa. Ponadto gmina była
na liście oczekujących na przyznanie dofinansowania na dwie drogi samorządowe:
do Rogowa i do Wielimowa i przyznano dofinansowanie w wysokości 50 % i 60 %.
Podjął  decyzję,  że  gmina  skorzysta  z  przyznanego  dofinansowania,  gdyż  nie
wiadomo, czy uzyska dofinansowanie na drogi z programu „Polski Ład” i trzeba
będzie znaleźć z własnych środków 50 % dofinansowania.  W związku z tym gmina
wycofała wniosek na drogi złożony do Programu „Polski Ład”. Natomiast wnioski
o dofinansowanie dwóch dróg, tj. ul. Kolejowej i do Skarpy gmina będzie składać
w październiku br. Jest zapowiedź, że gminy będą mogły uzyskać dofinansowanie
na  budowę  kanalizacji  poza  aglomeracją  Miłomłyn  w  wysokości  100  procent
wartości inwestycji. Wówczas gmina złoży odpowiednie wnioski. 

Adn. pkt 6. Informacja z wykonania budżetu Gminy Miłomłyn za I półrocze 2021
roku.

Informację z wykonania budżetu Gminy Miłomłyn za I półrocze 2021 roku
przedstawiła Skarbnik Miasta i Gminy, Pani Sylwia Bartoszuk.
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Informacja wg załącznika
Nr 9 do protokołu Nr XXXI/2021
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Adn. pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że  projekt
uchwały dotyczy zbycia lokalu mieszkalnego nr 3 w budynku nr 18 przy ul. Twardej
w Miłomłynie. Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny Szymon Andruszkiewicz poinformował, iż będzie głosował przeciwko
tej uchwale, gdyż nie interesuje go tłumaczenie, że lokal nadaje się do kapitalnego
remontu, do czego prawdopodobnie doprowadził jego najemca. Być może zaniżył
on wartość tego lokalu, żeby go teraz kupić za mniejsze pieniądze. Ponadto radny
uważa, że wycena tego lokalu poniżej 1.000 zł za 1 m² jest stanowczo zaniżona.
Jeżeli lokator przejął lokal w istniejącym stanie, to dlaczego gmina wcześniej nie
wystawiła  go  do  sprzedaży  tylko  go  wynajęła,  nie  licząc  się  z  tym,  że  będą
ewentualne koszty, bo najemca będzie domagał się remontu tego lokalu.

Do projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, „przeciw” 1 radny, 
„wstrzymało się” 3 radnych.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 10 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zbycia
nieruchomości została podjęta.

Uchwała Nr XXXI/254/2021
wg załącznika Nr 11 do protokołu
Nr XXXI/2021 sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że projekt
uchwały  dotyczy  zbycia  nieruchomości  gruntowej  –  dz.  nr  100/2  położonej
w obrębie Liwa. Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
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Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 12 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zbycia
nieruchomości została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXI/255/2021
wg załącznika Nr 13 do protokołu
Nr XXXI/2021 sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa
w Gminie Miłomłyn w roku szkolnym 2021/2022.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że Komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 14 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała  w sprawie ustalenia średniej
ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Miłomłyn  w  roku  szkolnym  2021/2022 została
podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXI/256/2021
wg załącznika Nr 15 do protokołu
Nr XXXI/2021 sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.
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Adn. pkt 10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2021-2035.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że Komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 16 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2021-2035 została podjęta
jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXI/256/2021
wg załącznika Nr 17 do protokołu
Nr XXXI/2021 sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy
Miłomłyn na 2021 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że Komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z  dnia  27  sierpnia  2021  r.
wg załącznika Nr 18 do protokołu
Nr XXXI/2021 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała  w sprawie zmian w budżecie
Miasta i Gminy Miłomłyn na 2021 r. została podjęta jednogłośnie.
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Uchwała Nr XXXI/256/2021
wg załącznika Nr 19 do protokołu
Nr XXXI/2021 sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 12. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Adn. pkt 13. Wolne wnioski i informacje.

Radna  Małgorzata  Pierzchała  zapytała  Burmistrza,  ilu  jest  zatrudnionych
w gminie Miłomłyn pracowników interwencyjnych. Ponadto zapytała w imieniu
swoim  i  niektórych  mieszkańców  gminy,  czy  są  jakieś  plany  w  związku
z utworzeniem nowego cmentarza w Miłomłynie.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że w tej chwili
jest  zatrudnionych trzech pracowników interwencyjnych,  siedmiu pracowników
w  ramach  Centrum  Integracji  Społecznej  oraz  ośmiu  pracowników  prac
społeczno-użytecznych (na 2 godziny dziennie). Jeśli chodzi o cmentarz, to urząd
posiada dokumentację na urządzenie nowego cmentarza na powierzchni ok. 2 ha
znajdujących się przy ul. Prostej w Miłomłynie. Dokumentacja została opracowana
ok.  14  lat  temu.  Aby  wybudować  cmentarz  trzeba  mieć  środki,  gdyż  teren
cmentarza musi być ogrodzony, oświetlony, doprowadzona woda oraz wykonana
droga dojazdowa. Rozważa budowę kolumbarium. Miasto Ostróda wybudowało
kolumbarium dwa lata temu za kwotę ok. 176 tys.  zł.  Prawdopodobnie obecnie
koszt może wynosić 250 tys. zł. Na razie widoczna jest większa ilość zgonów niż
urodzeń,  w  związku  z  tym  szybko  ubywają  wolne  miejsca  na  cmentarzu.
Jeżeli zabraknie miejsca na cmentarzu od strony ul. Ostródzkiej, to pochówki będą
się odbywać w stronę tut. urzędu.

Radna Joanna Karabinowska przypomniała, że niedawno w Liwie odbyły się
dożynki wiejskie. W związku z tym podziękowała wszystkim, którzy odwiedzili Liwę
oraz  Stowarzyszeniu  „Na  Rzecz  Rozwoju  Miłomłyna”  za  wypożyczenie  kuchni
polowej, a tut. urzędowi za wypożyczenie namiotu.

Radna  Małgorzata  Düformantel  poinformowała  mieszkańców  Osiedla
200 lecia Konstytucji 3 Maja w Miłomłynie, na którym mieszka oraz mieszkańców
ul.   Ilińskiej,  że  nie  zaprzestała  działań  w  kierunku  postawienia  dodatkowych
ekranów akustycznych przy trasie S 7, pomimo tego, że Generalna Dyrekcja Dróg
Krajowych  i  Autostrad  podważyła  wiarygodność  badań,  które  były
przeprowadzone w ubiegłym roku. Z badań wynika, że są gdzie jakieś niewielkie
przekroczenia norm hałasu. Wiadomo, że w czasie przeprowadzania badań było
mniejsze natężenie ruchu. Jeżeli gmina stanęłaby w sądzie z takim potentatem,
jakim jest GDDKiA, to nie wie, czy miałaby jakiekolwiek szanse. W związku z tym
napisała  i  wysłała  w imieniu  mieszkańców osiedla  skargę  do  Unii  Europejskiej
i  czeka  na  odpowiedź.  UE  ma  na  odpowiedź  15  dni.  Znalazła  jeszcze  inne
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możliwości, ale najpierw czeka, jak do tego ustosunkuje się UE. Nie wie, kto nie
przypilnował tej sprawy w trakcie budowy trasy S 7. Teraz trzeba podjąć wszelkie
starania,  by  doprowadzić  do  postawienia  dodatkowych  ekranów,  żeby  dać
mieszkańcom  osiedla  normalnie  żyć  i  mieszkać.  Dodała,  że  na  tym osiedlu  są
sprzedane  wszystkie  działki  i  ich  właściciele  budują  domy.  Następnie  radna
podziękowała  radnej Joannie  Karabinowskiej  za  wspaniałe  zorganizowanie
dożynek w Liwie, w których wzięła udział. Ponadto podziękowała w imieniu swoim
i  mieszkańców jej  osiedla  Przewodniczącemu Rady  Tomaszowi  Kasprzakowi  za
zorganizowanie  jarmarku  na  jego  przystani  w  Miłomłynie,  w  którym  również
wzięła  udział.  Na  tym  jarmarku  wystawili  się  ze  swoimi  wyrobami  m.  in.
mieszkańcy jej osiedla. 

Radny  Piotr  Antoszewski  zgłosił  trzy  wnioski  dotyczące  poprawy
bezpieczeństwa  na  ulicach  Miłomłyna.  Pierwszy  wniosek  to  ponowienie  jego
wniosku odnośnie doświetlenia  dwóch przejść  dla  pieszych w Miłomłynie:  koło
sklepu „Biedronka” i koło szkoły. Stwierdził, że nie muszą być to takie przejścia jak
w Ostródzie, ale wiadomo, że to się sprawdza. Rozmawiał z właścicielem firmy SET
ONE z Miłomłyna, która montuje podobne przejścia. Powiedział, że jeżeli gmina
byłaby  zainteresowana,  to  są  w  stanie  zrobić  po  kosztach,  nawet  mają  jedno
przejście  i  mogli  by  je  zamontować,  żeby  gmina sprawdziła,  czy  doświetli  ono
przejście. Kolejny wniosek dotyczy przejścia dla pieszych przez ulicę Nadleśną koło
biblioteki. Mieszkańcy skarżą się, że dzieci, które jeżdżą na rowerach chodnikiem
przejeżdżając przez ulicę od strony biblioteki  wjeżdżają pod koła  samochodów.
W związku z tym zwrócił się z prośbą o przesunięcie tego przejścia głębiej w stronę
ul.  Nadleśnej,  a  w miejscu  obecnego  przejścia  wykonać  barierki  ograniczające
przejście.  Następny  wniosek  zgłasza  na  prośbę  mieszkańców  ul.  Jarzębinowej
w Miłomłynie, którzy twierdzą, że na skrzyżowaniu ul. Twardej z drogą serwisową
prowadzącą  z  Faltyjanek  często  dochodzi  do  kolizji  drogowej  z  powodu  nie
przestrzegania przez kierowców korzystających z drogi serwisowej znaku „STOP”.
W związku z tym zgłosił potrzebę doświetlenia tego znaku, bądź wykonania w tym
miejscu progów zwalniających.  W tym celu  proponuje  wystąpić  do  Generalnej
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, która jest zarządcą tej drogi. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  przypomniał,
że ul. Ostródzka i Pasłęcka w Miłomłynie należy pod powiat. Pokazały się pieniądze
na  poprawę  bezpieczeństwa.  Urząd  wystąpił  do  powiatu  z  pismem,  będzie
zrobione  nowe  oświetlone  przejście  przy  szkole  w  Miłomłynie.  Powiat  złożył
wniosek o pozyskanie pieniędzy.  Nie rozmawiano o doświetleniu przejścia przy
sklepie  „Biedronka”.  Jeśli  chodzi  o  przesunięcie  przejścia  dla  pieszych  głębiej
w ul. Nadleśną to były rozmowy, ma nawet projekt organizacji ruchu, tylko, że to są
koszty  nie  współmierne.  Jeżeli  pozwoli  budżet  gminy,  to  rozważy  możliwość
realizacji  tego wniosku.   W sprawie znaku „STOP” na drodze serwisowej  urząd
wystąpi z pismem do zarządcy drogi, czyli GDDKiA, by inaczej go usytuował.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  przy  okazji  rozmowy
o bezpieczeństwie i drogach zwrócił uwagę na potrzebę zlikwidowania załomu na
drodze wyjazdowej z Miłomłyna w kierunku Pasłęka. Zasugerował, by przy okazji
remontu  dróg  na  terenie  gminy  poczynić  starania  w  celu  zlikwidowania  tego
załomu.

11



Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  w  tym
miejscu jest zaniżenie przepustu. Miejsce to jest oznakowane. Na dalszym odcinku
tej  drogi  jest  drugie  takie  miejsca.  Jak  gmina  będzie  prowadzić  inwestycje
w  zakresie  remontu  dróg,  to  porozmawia  z  ich  wykonawcą  o  likwidacją  tego
załomu.

Radny Szymon Andruszkiewicz przypomniał,  że na czerwcowej sesji  Rady
prosił, żeby Burmistrz zaprosił na wrześniową sesję dyrektora Szkoły Podstawowej
w  Miłomłynie.  W  związku  z  tym,  że  zbliża  się  czwarta  fala  pandemii,  Minister
Edukacji  obiecuje,  że  raczej  będzie  nauka  stacjonarna,  a  nie  zdalna,  chciałby
jednak usłyszeć od niej, jak się na to zapatruje, jakie są przygotowania ze strony
szkoły, tym bardziej, że było bardzo dużo skarg ze strony rodziców m. in. na temat
zadawania prac przez nauczycieli.  

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski uważa, że to nie jest problem
globalny tylko  indywidualny.  Poinformował, że rozmawiał wczoraj z dyrektorami
szkół  na  spotkaniu.  Szkoły  zaczynają  pracę,  tak  jak  zaczynały  we  wrześniu
ubiegłego  roku szkolnego.  Do budynku  szkoły  w Miłomłynie  są  cztery  wejścia,
przerwy między lekcjami są różnie ustawione. Uważa, że nie ma problemu, można
spotkać  się  i  porozmawiać  na  ten  temat  na  posiedzeniu  Komisji  Oświaty.
Zapomniał o tym, by zaprosić dyrektora szkoły na tą sesję. Następnie Burmistrz
zaprosił  radnych  i  mieszkańców  gminy  na  Festyn  Rodzinny  połączony  ze
szczepieniem  przeciw  COVID-19  organizowany  przez  Koło  Gospodyń  Wiejskich
z  Liksajn,  który  odbędzie  się  28.08.br.  w  godz.  11.00-18.00  na  boisku  Orlik
w  Miłomłynie.  Mobilny  punkt  szczepień  będzie  czynny  w  godz.  11.00-16.00.
Na  organizację  tego  festynu  KGW  pozyskało  pieniądze  w  ramach  promocji
szczepień. Przy okazji na festynie będzie możliwość poddania się spisowi ludności.
Ponadto Burmistrz zaprosił na uroczystość poświęconą 75 rocznicy śmierci Danuty
Siedzikówny  ps.  Inka,  która  odbędzie  się  w  dniu  jutrzejszym  w  kościele
w Miłomłynie o godz. 10.00. Uroczystość zostanie zakończona złożeniem wiązanek
pod pomnikiem „Inki”.

Radna Alina Król poinformowała, że 25.08.br Komisja Oświaty Rady Miejskiej
odbyła posiedzenie wyjazdowe po szkołach na terenie gminy. W związku z tym
zwróciła się z prośbą do Burmistrza i do Pani Skarbnik o znalezienie w budżecie
gminy środków na zakup szafek na korytarze dla uczniów, by nie musieli  nosić
tornistrów.  Chodzi tu o ich zdrowie. Byłby to koszt ok. 10-20 tys. zł. Uważa, że nie są
to dla gminy duże pieniądze. W dalszej przyszłości proponuje rozważyć możliwość
zrobienia dziedzińca przed szkołą. O wykonanie tego dziedzińca upominają się od
wielu lat i nie jest on zrobiony. To też jest kwestia zdrowia uczniów, gdyż w czasie
sprzyjających warunków atmosferycznych uczniowie biegają po tym dziedzińcu,
gdzie unosi się kurz z destruktu, który wdychają. Są to sprawy, które muszą być
zrobione, nie mówi, że już od razu, ale należy mieć na uwadze te potrzeby szkoły.   

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  miasta
odchodzą od betonowania dziedzińców szkół, a nasza gmina będzie kłaść polbruk.
Zasugerował, by może inaczej zaprojektować miejsce przed szkołą w Miłomłynie.
Koszt położenia polbruku na dziedzińcu szkoły kilka lat temu wynosił ok. 300 tys.
zł.  Nie  mówi,  że  nie,  ale  trzeba spiąć budżet  i  jak  będą możliwości  finansowe,
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to można to zrobić. Natomiast jeśli chodzi o szafki dla uczniów, to 3-4 lata temu
przeprowadził  rozeznanie  o  kosztach  tego  przedsięwzięcia,  które  wynosiły
wówczas ok. 30 tys. zł. Dodał, że może pojawią się jakieś inne środki. 

Radna  Joanna  Karabinowska  poinformowała  mieszkańców  Liwy,  że  od
wielu lat Liwa pisała do powiatu o ustawienie na drodze w Liwie jakichś progów
zwalniających, bądź zabezpieczeń. W końcu udało się, Starosta przychylił się do ich
pisma  odnośnie położenia progów zwalniających przy szkole.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że do Rady
wpłynęły następujące pisma:

• wystąpienie  pokontrolne  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie
z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Miasta i Gminy Miłomłyn.

• Stowarzyszenia  Miłośników  Kanału  Elbląskiego  „NAVICULA”  w  sprawie
rozważenia  udziału  w  organizowanej  przez  Stowarzyszenie  wspólnie
z  Polskim  Cechem  Flisaków,  Szkutników  i  Sterników  w  czerwcu  2022  r.
rekonstrukcji spławu tratw na szlaku Kanału Elbląskiego.

Przewodniczący Rady zapytał Burmistrza, czy Miłomłyn chce wziąć  
udział w takim przedsięwzięciu.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że Miłomłyn
weźmie udział w spławie tratw bez względu na to, czy dołoży pieniądze, czy nie.
Nie wyobraża sobie, żeby tratwy nie były śluzowane na śluzie w Miłomłynie, czy
w Zielonej. W sprawie organizacji tego przedsięwzięcia oczekuje na kontakt z jego
organizatorem.  

• pismo  Fundacji  CIVIS  Polonus  w  sprawie  propozycji  wsparcia  Fundacji
w zakresie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Miłomłynie.  Zapytał,
czy   jest  wola  i  czy  są  zainteresowane osoby  powołaniem  w Miłomłynie
Młodzieżowej Rady Miejskiej. Zaproponował, by Komisja Oświaty dokonała
rozeznania w tej sprawie i przedstawiła stanowisko.  

• pismo mieszkańców Ostrowia Wielkiego dotyczące powstania planowanej
inwestycji  polegającej  na  budowie  dwóch  budynków  rekreacji
indywidualnej,  przewidzianej  na  działce  nr  1/17  położonej  w  obrębie  Gil
Wielki.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że sprawa jest
na  etapie  sporządzania  projektu  decyzji.  Nie  wie,  czy  tam  będzie  można  coś
postawić.  Gmina  szuka  dochodów.  W  Ostrowiu  Wielkim  gmina  posiada  grunt
stanowiący szeroki dojazd (drogę pożarową) do jeziora, z którego można wydzielić
do sprzedaży dwie działki, a drogę pozostawić w dalszym ciągu. Także mieszkańcy
nie mają czego się obawiać. Na dzień dzisiejszy nie jest jeszcze podjęta decyzja.
Otrzymał  takie  samo  pismo,  jakie  wpłynęło  do  Rady.  Urząd  zajął  się  sprawą
i prowadzi rozmowy w tej sprawie.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  jako
członek  Zarządu  Związku  Gmin  Kanału  Elbląskiego  i  Pojezierza  Iławskiego
otrzymał do wiadomości i konsultacji fiszki projektowe. Pan Burmistrz dotrzymał
słowa  i  złożył  w  czasie  fiszkę  projektową  na  rewitalizację  terenu  „Wyspy”
w  Miłomłynie.  Obecnie  trwają  konsultacje  społeczne  strategii  Związku  Gmin
i  Powiatów Kanału Elbląskiego i  Pojezierza  Iławskiego,  także można opiniować
i  interesować się  sprawą.  Burmistrz  informował,  że  spotkał  się  z  projektantem,
który  zajmie  się  opracowaniem  koncepcji  na  zagospodarowanie  tego  terenu.
Jeżeli  koncepcja  będzie  opracowana,  to  prosi  o  przedstawienie  jej  radnym  na
posiedzeniach komisji.  Tak jak mówiono na spotkaniu po ostatniej sesji, że osoby
zainteresowane działaniem w tym kierunku wolontariatem są mile widziane.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  zapytał
Burmistrza,  czy  zostały  już  rozpatrzone  oferty  na  wyłonienie  zarządcy  Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury w Miłomłynie i jak teraz wygląda harmonogram pracy
MGOK, od kiedy następuje zmiana i można się spodziewać pierwszych działań.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że oferty na
wyłonienie zarządcy Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Miłomłynie zostały już
rozpatrzone. Została wybrana oferta firmy ANIMATOR z Morąga. Informacja w tej
sprawie  została  zamieszczona  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  UMiG.
Około  10.09.br.  odbędzie  się  inwentaryzacja  w  MGOK,  natomiast  przekazanie
nastąpi 25.09.br.

Radny  Marek  Grzęda  pogratulował  firmie  ANIMATOR.  Poinformował,
iż bardzo się cieszy,  że na facebooku widział już ogłoszenie tej  firmy o naborze
mieszkańców Gminy Miłomłyn  do pierwszych projektów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że również
ma  nadzieję,  że  w  MGOK  zacznie  się  dużo  dziać.  Zachęcił  wszystkich  do
obserwowania,  co  dzieje  się  w ośrodku  kultury.  Ma  nadzieję,  że  wszyscy  będą
zadowoleni z funkcjonowania tej instytucji.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Adn. pkt 14. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej
Przewodniczący dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Przewodniczący Rady Miejskiej
K. Staszyńska Tomasz Kasprzak
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